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1.- AURREKO AKTA. 2021-07-29 
 
Aktaren berri eman ondoren, aho batez onartu da berarekiko zer esanik ez dagoelako. 
 
2.- ANTOLAKUNTZA BATZORDEKO PROPOSAMENAK: 
 
a.- ORDENANTZA FISKALA 2022. ALDAKETA PROPOSAMENA. 2021APTF0001 
 
Antolakuntza Batzordearen 2021eko irailaren 23ko ondorengo proposamenaren berri eman da: 
 
“1.- TRAKZIO MEKANIKOZKO IBILGAILUEN GAINEKO ZERGA: 
 
Trakzio Mekanikoko Ibilgailuen gaineko Zergari buruzko 14/1989 Foru Arauan xedatutakoaren 
arabera, zerga hori arautzen duen udal Ordenantzan honako aldaketa hauek egitea: 
 
1.- 2.1.e) artikuluaren amieran honako hau gehitzea: 

 

“Aurreko a) eta b´) letretan aipatutako pertsonak mugikortasun murriztuko A egoeran badaude 
1.971/1999 Errege Dekretuak 3. eranskinean jasotzen duen baremoaren arabera, 14 zaldi fiskaleko 
muga ez zaie aplikatuko, baldin eta ibilgailua gurpil aulkia eramateko egokituta badago. 
 
 Salbuetsita daude, baita ere, guraso-ahal, tutoretza edo kuradoretza dela eta ardurapean 
minusbaliotasun maila 100eko 65ekoa edo handiagoa duen pertsona bat duten pertsonen jabetzako 
ibilgailuak. Ibilgailu bat baino gehiago badute jabetzan, ibilgailu bakarrak izango du salbuespena.” 
 

2.- 2.3.a) artikuluari honako hau gehitzea: 
 
“e) apartatuaren arabera minusbaliotasuna duen pertsonaren bat ardurapean duten pertsonek 
Udalaren aurrean egiaztatu behar dute minusbaliotasun maila eta minosbaliotasuna duen 
pertsonarekin duten harremana.” 
 

3.- 3. artikulua aldatzea, ondoren adierazten den moduan idatzita geratuz: 
 
“Zerga honen subjektu pasiboak dira pertsona fisiko eta juridikoak, eta Gipuzkoako Lurralde 
Historikoko Zergei buruzko martxoaren 8ko 2/2005 Foru Arau Orokorrak 35. artikuluaren 3. 
apartatuan aipatzen dituen entitateak, ibilgailua haien izenean ageri denean zirkulazio baimenean, 
eta, orobat, testamentu-ahalordea erabili gabe duten herentziak, betiere foru arau honetako 1. 
artikuluan ezarritako baldintzak betetzen dituztenean.” 
 
4.- Udal-ordenantzaren 6.3 artikuluan aurreikusitako % 50eko hobaria baliogabetzea, eta, horren 
ordez, honako hobari hauek ezartzea: 
 



“Zero emisioko ibilgailuei % 90eko hobaria: Ibilgailu elektriko bateriadunak (BEV), autonomia 
handituko ibilgailu elektrikoak (REEV) edo entxufatzeko ibilgailu elektriko hibridoak (PHEV). Trafiko 
Zuzendaritza Nagusiaren 2016ko apirilaren 13ko ebazpena (2016ko apirilaren 21eko BOE, 96. Zk., 
VIII. eranskina). 

“EKO etiketadun ibilgailuei % 50eko hobaria: Entxufatzeko ibilgailu hibridoak (40 km baino 
gutxiagoko autonomia dutenak), entxufatu ezin diren ibilgailu hibridoak (HEV), gas natural (GNC eta 
GNL) nahiz petrolio-gas likidotuz (GLP) propultsatzeko ibilgailuak. Trafiko Zuzendaritza Nagusiaren 
2016ko apirilaren 13ko ebazpena (2016ko apirilaren 21eko BOE, 96. Z.k, VIII. eranskina).” 

Aipatutako inguruabarrak, horiek jasotzen dituen ibilgailuaren fitxa teknikoa aurkeztuta egiaztatu 
beharko dira. 
 
2.- ONDASUN HIGIEZINEN GAINEKO ZERGA: 
 
1.- 5. artikulua aldatzea, ondoren adierazten den moduan idatzita geratuz: 
 
“1. Zerga honen subjektu pasiboak dira, zergadun gisa, pertsona fisiko eta juridikoak, Gipuzkoako 
Lurralde Historikoko Zergei buruzko martxoaren 8ko 2/2005 Foru Arau Orokorrak 35. artikuluaren 3. 
apartatuan aipatzen dituen entitateak, eta testamentu-ahalordea erabili gabe duten herentziak, 
betiere zerga honen zerga-egitatea eratzen duten eskubideen titular badira. Higiezin baten gainean 
emakidadun bat baino gehiago dagoenean, zergadunaren ordezkoak ordaindu beharko du kanon 
handiena. 
 
 
2. Aurreko apartatuan xedatutakoa aplikatuko da deusetan galarazi gabe subjektu pasiboak 
ahalmena izango duela berak jasandako zerga-zama zuzenbide komuneko arauei jarraituz 
jasanarazteko. Zergaren subjektu pasibo izan gabe ondasun demanialak edo ondarezkoak 
kontraprestazio bidez erabiltzen dituztenei, toki entitateek osorik jasanarazi ahal izango diete 
zergaren kuota likidoa. Jasanarazpen hori ez da nahitaezkoa izango ondasun higiezinak izaera 
sozialeko etxebizitza publikoko politikei adskribituta daudenean. 
 
 
 
Orobat, zergadunaren ordezkoak ahalmena izango du beste kontzesiodunei kuota likidoaren zatia 
jasanarazteko, bakoitzak ordaindu behar dituen kanonen proportzioan. 
 
 
2.- 10.1 artikuluaren amaieran ondorengoa gehitzea: 
 
“Aurreko 1. eta 2. kasuetan, salbuespena aplikagarria izan dadin, ezinbestekoa da ondasun horiek 
erabilera edo zerbitzu publikoari atxikita egotea eta emakida administratiboko erregimenari lotuta ez 
agertzea, non eta emakida administratiboaren titularra ez den irabazi asmorik gabeko elkarte bat, 
Elkarteen Erregistroan izena emanda ez dagoen eta udalarekin batera bertako organo eskudunak 
udal onurakoak izendatutako lankidetza jarduerak egiten ez dituen.” 

 
3.- ERAIKUNTZA, INSTALAZIO ETA OBREN GAINEKO ZERGA: 
 

15/1989 Foru Arauak xedatutakoaren arabera, zerga hori arautzen duen udal Ordenantzaren 
hobarien a) ataletik babes ofizialeko etxebizitzen aipamena kentzea eta d) atal berri bat gehitzea, 
honako hau adieraziz: 
 
“d) 100eko 50eko hobaria, babes publikoko etxebizitza berrien eraikuntzarako. 
 
Babes publikoko etzebizitzak izango dira, araubide bereziko (sozialak), orokorreko eta tasatuko 
(autonomikoak eta udaletakoak) babes ofizialeko etxebizitzak. 
 
 



”Babes publikoko etxebizitzatzat hartuko dira lurraldeetako herri-erakundeek publikoki sustatutakoak 
edo modu pribatuan sustatutakoak, martxoaren 4ko 39/2008 Dekretuan jasotako xedapenen 
arabera.” 
 
 
4.- ZERBITZU PUBLIKOAK EMATEAGATIKO ETA ADMINISTRAZIO-JARDUERAK 
EGITEAGATIKO TASA: 

 
4.1.- Zaborrak bildu eta ezabatzeko zerbitzua 
 

 
Tarifak aplikatzeko arauei honako hau gehitzea: 
 
Tasa ordaindu behar duenaren titularitate-aldaketak, ekainaren 30era arte gertatzen badira, 2. 
seihilekoari dagokion ordainagirian izango dituzte ondorioak. Data horretatik aurrerakoek hurrengo 
ekitalditik aurrera izango dituzte ondorioak. 
 
 
4.2.- Dokumentuak onartu eta ematea 

 
1.- Liburutegi-txartela emateagatiko egungo tasak ezabatzea; izan ere, hasieran emandako txartela 
birjartzen bada soilik kobratuko da tasa. Beraz, honako hau ezartzen da: 
 
- Liburutegiko karneta berritzea: 4,10 € 
 
2.- Tasa hauek ezartzea: 
 
- Ikasgelan sartzeko txartela: 5 €. 
 
- Urbieta Zentrora sartzeko txartela: 5 €. 
 
3.- Tarifak aplikatzeko arau hauek ezartzea: 
 
- Ikasgelara sartzeko txartela iraungi egingo da txartela 2 urtez erabiltzen ez bada, eta Urbieta 
zentrora sartzeko txartela, zentro horretan dagoen elkarteko kide izateari uzten zaionean. 
 
Egoera horien ondoren zerbitzua berritzeko, txartel berri bat egin beharko da, dagokion tasa 
ordainduz. 
 
- Txartela berritzearen beharra lapurretaren ondorioz bada, tasa ez da sortuko baldin eta jarritako 
salaketaren egiaztagiria aurkezten bada.” 
 
Alkate andreak (EAJ-PNV): “Gure proposamenaren inguruan helburu honetara iristeko ondorengoak 
aztertu ditugu: zuzuneko zergetan IBIa da ondasunen gaineko zerga. 2017an Foru Aldundiak 
ponentzi aldaketa egin zuen eta horren ondorioz udalean iruditu zitzaizkigun egokitzapenak egin 
genituen, hain zuzen ere, tipoa aldatu zen. Ibilgailuen gaineko zergan, Beasaingo Udalak diru 
sarrera garrantzitsua lortzen du eta azken urteetako dinamika konstantea da. Jarduera ekonomiko 
gaineko zergan esan, gehieneko tipoa aplikatzen dugula eta berdin jarraitzea proposatzen dugu. 
Nabarmendu behar ditugu zerga hauetan ditugun hobariak, Foru Aldundiak aurreikusten dituenaren 
arabera. Izan ere guk ez dugu eskumenik ezartzeko hobari horiek zeintzuk izan behar diren. Gure 
ordenantzetan mota askotako hobariak ditugu. Efizientzia energetikoari buruzkoa, familia ugaria 
izateagatik IBIan ere bai, etxebizitza bakarra eta balio katastrala maila batetik behera dutenentzat 
edota irisgarritasunari begira egindako hobekuntzengatik. Tasei dagokienez aztertu ditugu kostu 
gehiena izan dezaketen zerbitzuak. Estaldura proportzioari dagokionez, zaborra biltzeagatik 
kostatzen dena eta tasetatik jasotzen dena parekatua dago. Antzekoa gertatzen da TAO 
zerbitzuarekin. Euskaltegi eta Musika Eskolen kasuan, urtez urte tasak eguneratzen ditugu 
KPIarekin. Horrekin eta Udalak egiten duen ekarpenarekin oreka mantentzen da. Azken finean 



nabarmendu behar dugu Beasaingo udalak egoera ekonomiko saneatua duela eta iaz gure zorra 
amortizatu genuela eta horrek esan nahi du momentu honetan ez dagoela zorpetuta. Borondatezko 
epean zergadunek ordaintzen duten kopurua ere handia da eta exekutibara pasatzen den 
portzentaia ez da hain altua. Horregatik guztiagatik, zergak eta tasak bere horretan mantentzen dira 
egin diren egokitzapen hauekin eta ibilgailuen zergan hobariari dagokionez egindako aldaketarekin.” 
 
Hitz egiteko txanda eman ondoren, iritzi hauek azaldu dira: 
 
Eva Alvarez Atanes andreak (Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak): “Vemos con positividad lo que 
ahora se presenta respecto de lo tratado la última vez en que hubo un incremento de un 5% de la 
tasa de basuras. Que no se proponga ninguna subida tras la situación en la que nos hemos visto 
envueltos el año pasado es algo positivo. También valoramos el que se incremente la bonificación 
de los vehículos de emisión 0, para incentivar la compra de estos vehículos. Es un paso favorable 
para la mejora del medio ambiente.” 
 
Hasier Agirre Elkoroberezibar jaunak (Beasaingo EH Bildu): “Beste urte batez proposamenak ari 
gara lantzen eta udal gobernutik proposamena luzatu zaigu, aurre-lanketarako inolako zirrikiturik 
gabe eta gure iritzia jasotzeko inolako asmorik gabe. Aurrekontuen atarikoa izanik, aurreko urteetan 
bezala ordenantzan kasuan gertatzen dena salagarria iruditzen zaigu. Beste batzuetan gure 
atxikipena eskatzen den bezala, iruditzen zaigu kasu honetan ere interesgarria dela elkarlanean 
jardutea. Hiru alditan luzatu den enplazamendua izan da, baina ez da jokatzeko modua ez da aldatu. 
 
Ordenantzak baloratzeko garaian esan, kongelazio bat proposatzen zaigula, legera egokitutako 
aldaketa txiki batzuekin. Guk uste dugu Beasaingo udalaren egoera ekonomikoak ahalbidetzen 
duela hobarietan edo errekarguetan pauso bat gehiago ematea. Ba dago espazio bat arakatu 
daitekeena. Guk planteatuko genuke, adibidez zaborraren zerga, sorkuntzaren araberako 
ordaintzea, ez denok berdina, hau da, ondo egiten duenak gutxiago ordaintzea eta gaizki egiten 
duenak gehiago. Ekonomia jardueren zergan enpresei % maximoa aplikatzen zaiela esan da baina 
gaur egun dagoen langabezia egoera ikusita, lanpostuak sortzen dituen enpresei ere hobariak 
aplikatzeko aukera badago. Zer esanik ez bigarren etxebizitzei jartzea dagoen errekargua. Badakigu 
Beasainen alokairu parkea eskasa dela eta historikoki etxebizitza hutsa dezente dagoela. Badaude 
Gipuzkoan %50 arteko errekargua jarri duten herriak. Etxebizitza politikaren erakusgarria da. 
Horretan lanketa egiteko aukera dago. Eusko Jaurlaritza bide horretan pausoa ematera doa eta uste 
dugu; Beasaingo Udalak ere baduela aukera. 
 
Bukatzeko esan, gu abstenitu egingo garela proposamen honen aurrean.” 
 
Alkate andreak (EAJ-PNV): “Esan dezu salagarria izan dela jokatzeko modua. Nik horren inguruan 
esan badirela bi edo hiru hilabete behin baino gehiagotan esaten dena, irailaren bukaeran doazela 
ordenantza fiskalak eta proposamenak egiteko aukera zegoela. Beti esan dugun bezala teknikarien 
ateak irekita daude eta gureak ere proposamen horiek lantzeko. Hemen ekarri ditugun 
proposamenak izan dira dauzkagunak, ez dugulako proposamen gehiago jaso. Zuk aipatu dituzun 
hobari, errekargu edo dena delakoak aztertzeko arazorik ez, baino jakin aurten behintzat ez dugula 
horrelako proposamenik jaso zuen aldetik. Hobari eta errekarguak, noski, aztertuz gero seguru egin 
daitekeela pauso bat. Bigarren etxebizitzei errekargua jartzeko aukera aipatu duzu. Hemen ez da 
inoiz hori adostu eta nik dakidanez errekargu hori jarri duten kolore ezberdinetako udalek, ez dute 
exito handitzat jotzen errekargu hori. Gainera orain daukagu Eusko Jaurlaritzak atera duen lege 
berria. Orain izango dugu aukera bigarren etxebizitza huts horiei zein trataera eman erabakitzeko, 
espero dugulako lege berri horrek gauza batzuk argitzea.” 
 
Hasier Agirre Elkoroberezibar jaunak (Beasaingo EH Bildu): “Proposamenak egiteko lehenengo 
interbentzio horri buruz esan, hilero batzorde bat egiten dugula eta ezta batzorde bateren ere ez gai 
hau landu. Ez dakit bozeramaile batzordean komentatu den baina ez dut uste gunea denik 
ordenantza aztertzeko. Gure ustez foroak, batzordeak dira.” 
 
Alkate andreak (EAJ-PNV): “Batzordeak haratago ere lantaldeak antolatu daitezke, beste hainbat 
esparrutan egin dugu bezala baina esandakoa, proposamenik ezean ba…”. 



Hasier Agirre Elkoroberezibar jaunak (Beasaingo EH Bildu): “Uste dut lidergoa duenaren ardura dela 
hori antolatzea.” 
 
Alkate andreak (EAJ-PNV): “Bai, baina oposizioa ere proposatzeko dago.” 
 
Hasier Agirre Elkoroberezibar jaunak (Beasaingo EH Bildu): “Ados baina guneak proposatuta daude 
eta goazen horiek erabiltzea.” 
 
Alkate andreak (EAJ-PNV): “Ikasi dezagun eta egin dezagun bidea” 

 
Bozketa eginda, ondorengo emaitza lortu da: 
 
Aldeko botoak: 12 (EAJ-PNV, Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak) 
Aurkako botoak: 0 
Abstentzioak: 5 (Beasaingo EH Bildu) 
 
Horren ondorioz, gehiengo osoarekin ondorengo erabakia hartu da: 
 
Lehenik. Hasierako onespena ematea 2022rako aipatutako ordenantza fiskalen aldaketei. 
Aldeketek izan ez dituztenak orain arte zeuden bezala mantentzen dira. 
 
Bigarren. Gutxienez 30 egunez jendaurrean jartzea, epe horren barruan, interesdunek espedientea 
aztertu eta egoki iritzitako erreklamazioak aurkeztu ahal izateko. Era berean, iragarki hori G.A.O.ean 
eta Lurralde Historikoan hedapen handiena duten egunkarietako batean argitaratzea. 
 
Hirugarren. Jendaurrean jartzeko epea amaitutakoan, behin betiko onartuko da Ordenantza 
Fiskala, eta aurkeztutako erreklamazioak ebatziko dira. Erreklamaziorik aurkeztu ez bada, behin 
betiko onartutzat joko da ordura arte hasierakoa izan den erabakia. Erabaki hori G.A.O.ean 
argitaratu beharko da, eta ez da indarrean sartuko harik eta argitaratzen den arte. 
. 
3.- HERRITARRAK BATZORDEKO PROPOSAMENAK: 
 
a.- DIRULAGUNTZAK. “TICKETBAI” FAKTURAZIO SISTEMARAKO EUSKARAZKO SOFTWAREA 
EROSTEKO DIRU LAGUNTZEN OINARRIAK ETA DEIALDIA. 2021.URTEA. 2021MEPO0318 
 

Herritarrak batzordeko ondorengo proposamenaren berri eman da: 
 

“TicketBAI hiru Foru Aldundiek eta Jaurlaritzak batera abiatutako proiektua da, eta bere helburua 
lege eta teknika arloko betebehar batzuk ezartzea da. TBAI indarrean jartzen denetik aurrera, 
jarduera ekonomiko bat egiten duten pertsona fisiko eta juridiko guztiek erabili beharko baitute 
argitaratzen diren beharkizun teknikoak betetzen dituen fakturazio software bat. 
 

Sistema berriak foro ogasunei ahalbideratuko diete zergadunen jarduera ekonomikoen diru sarrerak 
kontrolatzea eta, bereziki, amaierako kontsumitzaileak bezero dituzten jarduerenak. Era berean, 
informazio hori zergadunei beren zerga obligazioak betetzen laguntzeko erabiliko da. 

 
LEGERI APLIKAGARRIA 

 
Azaroaren 17ko 38/2003 Lege Orokorra, subentzioak emateari buruzkoa. 

 
PROPOSAMENA: 

 
2022tik aurrera merkatari, ostalari eta zerbitzuetakoek fakturazio sistema berri hau erabili beharko 
dute derrigorrez. Fakturaziorako software bai gaztelaniaz, bai euskaraz dagoela ikusita, Udalak 
orain arte merkataritzan egin duen euskararen erabilera areagotze aldeko apostuari jarraituz, 
garrantzitsua iruditu zaio bezeroari euskarazko faktura eman ahal izateko bertako merkatari eta 



ostalariek euskarazko softwarea instalatzea. Hori dela eta, Herritarrak batzordeak Gobernu 
batzordeari ondorengo proposamena egiten dio: 

 
Lehenik: “TiketBAI aplikaziorako euskarazko software-a erosteko diru laguntza ematea merkatari, 
ostalari eta zerbitzuetakoei. 

 

Bigarrena: Eskabide bakoitzak “TIcketBAI” aplikaziorako euskarazko sotwarearen 
kostuaren %30eko diru laguntza jasotzea, gehienez ere 250€.” 
 
Hitz egiteko txanda eman ondoren, iritzi hauek azaldu dira: 
 
Eva Alvarez Atanes andreak (Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak): “Entiendo que con esta ayuda 
de lo que se trata es de fomentar el uso del euskera, para que el software se instale en euskera. La 
cuestión es, la utilización de ese software ¿en que ayuda a fomentar el euskera? porque a parte del 
software, existe la factura BAI. ¿También la ayuda sería para esto último?.” 
 
Alkate andreak (EAJ-PNV): “Guk diruz laguntzen duguna da software hori euskaraz izatea. Horrek 
suposatuko du guk erosle bezala ticketak euskaraz jasotzea eta merkatariei begira beraien 
hizkuntzarekiko atxikimendua, familiarizazioa eta erabilera areagotu egingo da.” 
 
Eva Alvarez Atanes andreak (Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak): “Nosotros mostramos nuestro 
desacuerdo en la comisión informativa porque pensamos que el ticket debería emitirse en bilingüe, 
y eso también fomenta la presencia del euskera en el comercio. Hasta hace poco en algunos 
comercios existía en castellano y que ahora exista en euskera, fomentaría el uso que no existía 
antes. En las ayudas a rótulos se recoge una ayuda para los que son en euskera y también para 
los que son en bilingüe, nos parece lógico que se recoja ayuda para que la emisión de la factura lo 
sea en bilingüe. No se cual es el problema para pensar que la factura en bilngüe no fomente el uso 
del euskera en los comercios.” 
 
Alkate andreak (EAJ-PNV): “Sustatuko du baina sustapenak ez du eragin berdina izango euskaraz 
bakarrik edo ele bitan izan. Erdaraz jasotzen duenak Foru Aldundiko kenkaria eta izango du baina 
guk hemen nahi duguna da euskararen erabilera sustatze eta hizkuntza paisaia euskaldunagoa 
egite aldera, gehigarri hori eman.” 
 
 Eva Alvarez Atanes andreak (Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak): “Entonces, no sólo es 
fomentar el euskera. El problema es que se utilice el castellano cuando se emite el ticket en 
bilingüe.” 
 
Alkate andreak (EAJ-PNV): “Euskaraz ticket bat ematen denean, ikuste duguna gure hizkuntza da. 
Askotan oso ohikoa dugu hitz batzuk erderaz esatea edozer gauza erosten dugunean. Oso ohituak 
gaude gauza asko erderaz eskatzen edo erderazko hitzak erabiltzen. Ticketak euskaraz izanda hori 
guztia erraztu egingo luke eta euskararen erabilera areagotu egingo luke. Hori da gure arrazoia.” 
 
Eva Alvarez Atanes andreak (Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak): “Nosotros estamos a favor a 
que se ayude pero quizás no entren en el plazo de solicitud voluntaria para acceder a las ayudas 
de Diputación, con lo cual vemos positiva la ayuda pero también nos parece discriminatoria. A 
nuestro entender el ticket en bilingüe es un paso intermedio entre sólo en castellamo o sólo en 
euskera. También sabemos que este programa no ha tenido mucho éxito porque sólo ha habido un 
3% de solicitudes, aunque desconocemos las razones. Proponemos se de un ayuda a los comercios 
de Beasain para formación en caso de que lo soliciten, al objeto de que se animen a formalizar 
voluntariamente la solicitud.” 
 
Alkate andreak (EAJ-PNV): “Horretarako GOIEKIren eskutik “berriabiarazi” programan egin da 
merkatariek eta ostalariek beharren diagnostikoa eta ikusi da, horietako bat dela digitalizazioan 
formakuntza. Beraz, ados esandakoarekin” 
 



Nerea Manzisidor Mendizabal (Beasaingo EH Bildu): “Guk batzordean azaldu genituen gure 
zalantzak. Kezkatzen diguna da, inplantazio honek merkatariei zer suposatuko dien. GOIEKIn ere 
merkatariek azaldu dute beraien kexa, hau da, sistema hau ezartzeko behar dituzten baliabideak: 
ordenadorea, inpresora.., ba daude komertzio batzuk horiek ez dituztenak. Iruditzen zaigu bizi izan 
dugun egoeraren ondoren ez dela momentua inondik inora derrigortasun hau ezartzeko. Markatzen 
ari diren egutegian, aurten eskaria lehenesten da. Bizkaiko Foru Aldundiak bi urte atzeratu du 
malgutasuna ezartze arren ikusita merkatarien egoera zein zen. Foru Aldunditik planteatzen dira 
kenkariak zerga aitorpenean baina eskari horrekin lotuta. Desproposito bat iruditzen zaigu 
merkatariei hau eskatzea. Iruditzen zaigu goxokitxo bat ematea bezala dela. Software euskaraz 
jartzeko baliabideak izatea eskatzen du. Arazoa ez da formazio jaso edo ez, baizik eta inbertsioak 
egin behar dituztela. Digitalizazioa sustatzeko beti egon dira diru laguntza batzuk, baina orain 
onuraduna izateko baldintza da, eskariarekin 15 faktura aurkeztea. Ateratzeko moduan tranpa 
dagoela iruditzen zaigu. 250 € aurreikustea software euskaraz jartzeagatik…, ez zaigu bidezkoa 
iruditzen.” 
 
Alkate andreak (EAJ-PNV): “Esan duzu derrigortasuna ezartzeko momentua ez dela. Hori ez da 
gure eskumenekoa. Bizkaiko Foru Aldundiak atzeratzea erabaki duen bezala, Gipuzkoako Foru 
Aldundiak martxan jartzea erabaki du, egokitzapenekin eta datetan aldaketa txiki batzuekin, baina 
guk hor ez daukagu eskumenik ezer adosteko. %60ko kenkaria aplikatzen da baina Foru Arau 
horrek ere aldaketak izaten ari da. Hasieran azarora arte eskatzen zutenei aplikatzen zien %60ko 
kenkaria eta orain sektore edo epigrafe ezberdinei epe ezberdinak jarri dizkie eta orduan da 
derrigortasuna baino lehen egiten duten eskariarengatik. Software inplantatzeagatik %60ko 
kenkaria, baina beste diru laguntzak batzuk ere badaude, bai Foru Aldundiak eta baita ere Eusko 
Jaurlaritzak ateratakoak. Horietara aurkeztu daitezke baliabideak erosteko. Guk egiteko asmoa 
duguna da inkesta bat luzatu, ostalari, merkatari eta “ticket bai” derrigortasuna eduki 
dezaketenentzat, jakiteko zein baliabide berri erosi behar izan dituzten “ticket bai”, inplantatzeko. 
Guk hemen indartu nahi duguna da euskararen erabilera areagotzea eta hizkuntza paisaia 
euskaldunagoa izatea eta hortik datoz gaur proposatzen ditugun diru laguntza hauek.” 
 
Nerea Manzisidor Mendizabal (Beasaingo EH Bildu): “Aldundiaren eskumena dela ados, baina zuek 
Alkateak zaretenok merkatarien zalantzak transmititzeko gai zarete. Pentsatzen dut Bizkaian horrela 
izan dela.” 

 
Alkate andreak (EAJ-PNV): “Erabaki horretan hainbat eragileek parte hartuko zuten eta batzar 
nagusietan adostu izan dena da “ticket bai” aurrera eramatea. Ez da inolaz ere pilota kanpora 
botatzea baizik eta momentua izan edo ez bakoitzak bere eskumenak ditu eta guk hor ezer gutxi 
egin dezakegu. Guzti honen oinarria iruzur fiskala kontrolatzea da.” 
 
Nerea Manzisidor Mendizabal (Beasaingo EH Bildu): “Esan duzu inkesta bat luzatuko zaiela 
merkatariei baina jakin hori guk batzordean proposatu genuela eskabidean sartzea galdera bat 
jakiteko zein inbertsio egin behar izan duten. Iruditzen zait laguntza hauek atera baino lehen egin 
beharko litzatekeela inkesta hori jakiteko diru laguntzak nola bideratu. Ez dago soberan, baina…” 
 
Alkate andreak (EAJ-PNV): “Nik uste dut batak ez duela bestea kentzen, kontuan izanda 
dirulaguntza hauen oinarria dela hizkuntza paisaia eta euskararen erabilera areagotzea.” 
 
Bozketa eginda, ondorengo emaitza lortu da: 
 
Aldeko botoak: 12 (EAJ-PNV, Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak) 
Aurkako botoak: 0 
Abstentzioak: 5 (Beasaingo EH Bildu) 
 
Horren ondorioz, gehiengo osoarekin ondorengo oinarriak onartu dira: 
 
“TicketBAI” fakturazio sistemarako euskarazko softwarea erosteko diru laguntzen oinarriak eta 
deialdia. 2021.urtea 
 



1. XEDEA 
 
Diru laguntza honen helburua Merkataritza sektorea bultzatzea da. Bultzada horrek Udalaren 
izaerarekin ( Zerbitzuak euskarazk eskaintzea) lotura izatea sustatu nahi da. Horretarako sustatu 
nahi dena da erosketa tiketak euskaraz eman ahal izateko TicketBAI” fakturazio aplikazioan 
softwarea hizkuntza horretan ezartzea. 
 
Hori guztia, Euskadiko Toki Erakundeei buruzko apirilaren 7ko 17.25 artikuluak Udalari emate dion 
eskumenaren arabera: “Toki-ekonomia-eta gizarte-garapena”. 
 
2. FINANTZIAZIOA 
 
2021eko udal aurrekontuan 0243.471.335.30.02 kontusailean, 6.500 euroko kreditua aurreikusi da 
merkatari, ostalari eta zerbitzu sektorekoentzat helburua honetarako: Ticket Bai” fakturazio sisteman 
euskarazko softwarea jartzeko. 

 
 
Gehieneko zenbateko osoaz gain, aurkeztutako eskabideak ikusita, zenbateko gehigarri bat onartu 
ahal izango da, dagokion aurrekontu aldaketa onartu ondoren, diru laguntza emateko ebazpena 
eman baino lehen. 
 
3. ONURADUNAK 
 
Diru laguntza jaso ahal izango du aldez aurretik eskatuta, Beasainen jarduera ekonomiko garatzen 
duenak eta horren ondorioz helbide fiskala udalerrian duenak. 
 
4. ONURADUNEN BETEBEHARRAK 
 
-Jarduera ekonomikoa Beasainen kokatuta egotea. 
-Ekonomia jardueren gaineko zergan alta emanda egotea eskaerak aurkeztu beharreko datan. 
-Udal Ogasunarekin zorrik ez izatea. 
 
-Foru Ogasunarekiko eta Gizarte Segurantzarekiko zerga betebeharrak egunean izatea. 
Egiaztapen hau ofizioz egingo da administrazio horietan, salbu eta interesduna modu arrazoituan 
aurka agertzen bada. 
 
5. DIRU LAGUNTZA EMATEKO PROZEDURA 
 
Diru laguntzak 4. artikuluan ezarritako baldintzak betetzen dituzten eskatzaileei emanego zaizkie. 
 
Kultura, euskara eta merkataritza  azpisailari dagokio aurreikusten diren laguntzak kudeatzea. 
Saileko teknikariak arduratuko dira aurkeztutako eskabideak aztertzeaz eta ebaluatzeaz. 
 
Alkatearen ebazpenaren bidez eman edo ukatuko dira laguntzak eta eskatzaileari horren berri 
jakinaraziko zaio, eskaerak aurkezteko epea amaitzen denetik hilabeteko epean. 
 
Ordainketa, Alkateak diru laguntzaren ebazpena ematen duenetik hilabeteko epean egingo da. 
 
6. DIRU LAGUNTZEN BATERAGARRITASUNA 
 
Oinarri hauetan zehaztutako diru laguntzak osagarriak izango dira beste erakundeek emandako 
laguntzekin. 
 
7. DIRU LAGUNTZEN ZENBATEKOA 
 
Eskabide bakoitzak “TicketBAI” aplikazioa  euskarazko softwarearen kostuaren %30eko diru 
laguntza jasoko du eta gehienez ere 250€. 



 
Diruz lagunduko den gastua 2021eko ekitaldi ekonomikoan egindakoa izan beharko du. 
 
8. AURKEZTU BEHARREKO AGIRIAK 
 
Diru laguntza jaso ahal izateko agiri hauek aurkeztu beharko dira abenduaren 30a baino lehen. 
 
- Eskabide orria sinatuta (1. eranskina) 
- Pertsona juridikoen kasuan IFKren kopia eta pertsona fisikoen kasuan NAren copia. 
- JEZn alta emanda egotea. 
- Softwarearen erosketako faktura. 
 
9. OINARRIAK ARGITARATZEA ETA ESKABIDEAK AURKEZTEKO EPEA 
 
Oinarriak BDNSra bidaliko dira eta ondoren GAOn argitaratuko dira. 
 
 
Eskabideak aurkezteko epea eta modua: 
 
-Noiz: Eskabideak oinarriak GAOn argitaratzen diren hurrengo egunetik 2021eko abenduaren 29ra 
arte. 
 
-Moduak: 
 

 Diru laguntza eskatzen dutenek eskaera orria eta aurkeztu beharreko agiriak iGunean aurrez 
aurre aurkeztuta, aurretiko txanda eskatuta. 
Eskaera orria Beasaingo Udalaren web orritik jaitsi eta inprima daiteke. 

 Udalaren erregistro elektronikoaren bidez aurkeztuta. 
 
10. ERREKURTSOAK 
 
Honako oinarri hauen aurka berraztertze ko errekurtsoa aurkez daiteke, hilabeteko epean, deialdia 
onartu duen organo eskudunaren aurrean; bestela, zuzenean kontra egin daiteke bi hilabeteren 
buruan Administrazioarekiko Auzi Epaitegiaren aurrean.” 
 

b.- KONTRATUA LUZATZEA. MENDEKOTASUNA DUTEN ADINEKO PERTSONENTZAKO 

BEASAINGO LOINATZ EGUNEKO ZENTROAREN ERABILERA ETA KUDEAKETA ETA 
BEASAINGO UDALERRIAN ETXEZ ETXEKO LAGUNTZA ZERBITZUAK 
EMATEKO.2016BIBO0028 
 
Herritarrak batzordeko ondorengo proposamenaren berri eman da: 
 
“AURREKARIAK 
 
I.- 2016-04-29.  Udalbatzak egindako bileran, Mendekotasuna duten adineko pertsonentzako 
Beasaingo Loinatz eguneko zentroaren erabilera eta kudeaketa eta Beasaingo udalerrian etxez 
etxeko laguntza zerbitzuak, prozedura irekiaren bidez kontratatzeko deialdi publikoa egitea 
erabakitzen da eta horretarako dagozkion baldintza pleguak onartu dira. 
 
II.- 2016-07-28. Udalbatza Osoak erabaki du, GOXARA, S.L.ren alde esleipen proposamena 
egitea eta 2016-10-11n, behin betiko esleipen Ebazpena ematen da. 
 
III.- 2016-11-07. GOXARA S.L. enpresarekin kontratua sinatzen da. Egikaritze epea lau urtetakoa 
da, urtebeteko bi epealditan luzatzeko aukerarekin. Luzapena espresuki adierazi beharko da eta 
eskumena duen organoak erabakia hartu beharko du. 
 



IV.- 2020-04-8. Alarma egoera aitortu izanaren arabera, Udalbatza Osoak egindako bilkuran 
kontratua  partzialki etetea erabakitzen du. 
2020-06-29an kontratuaren etenaldia altxatzea Eguneko Zentroari dagokionez eta kontratua 
aldatzea erabakitzen da, Eguneko Zentroaren prestazioagatik ordaindu beharreko prezioa 
ezartzeko irizpideari dagokionez. 
 
V.-2020-10-29. Udalbatza Osoaren erabakia, beste urte betez kontratua luzatzeari buruzkoa, hau 
da, 2020-11-07tik 2021-11-06arte. 
 
VI.- 2021-07-21.  Udalaren asmoa kontratua beste urte betez luzatzeari buruzko jakinarazpena 
Goxara S.L.ri, 7 eguneko epean erantzuna eskatuz. 
 
Egun berean Goxara S.L.ak jakinarazten  du ados dagoela kontratua luzatzeko proposamenarekin. 
 

VII.-  2021-08-10 Gizarte Ongizate azpi arloko arduradun teknikoak kontratua luzatzearen aldeko 
proposamen txostena egin du. 
 
OINARRI JURIDIKOAK 
 
- Mendekotasuna duten adineko pertsonentzako Loinatz eguneko zentroaren erabilera eta 
kudeaketa eta Beasaingo udalerrian etxez etxeko laguntza zerbitzuak, prozedura irekiaren bidez 
kontratatzeko baldintza plegua. 
 
PROPOSAMENA 
 
Herritarrak batzordeak Udal  Osoko Bilkurari ondorengo erabaki proposamena egiten dio, azter 
dezan: 
 
Lehenik: Urtebeterako eta egungo baldintzetan, prezioa barne, GOXARA S.L.enpresari kontratua 
luzatzea, mendekotasuna duten adineko pertsonentzako Beasaingo Loinatz eguneko zentroaren 
erabilera eta kudeaketa eta Beasaingo udalerrian etxez etxeko laguntza zerbitzuak emateko. 
 
Bigarren: Luzapena 2021ko azaroaren 7tik 2022ko azaroaren 6ra izango da; epe hau amaitu 
ondoren ez dago beste luzapen berria egiteko aukerarik 
 
Hirugarren: GOXARA S.L. enpresari erabaki honen berri ematea.” 
 
Hitz egiteko txanda eman ondoren, iritzi hauek azaldu dira: 
 
Eva Alvarez Atanes andreak (Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak): “Se dice en la propuesta que 
la responsable de bienestar social emite informe y ese informe se debería adjuntar con la 
documentación. No lo hemos visto. A todos nos ha llegado la noticia de la situación de las 
trabajadoras y las reclamaciones que han presentado. Esta semana están llevando a cabo 
diferentes concentraciones. Creemos que tenemos que dar algún tipo de respuesta para ayudar a 
mejorar su situación. No piden mucho. Están solicitando que se mejore el convenio, sino que 
también han querido denunciar la situación que han vivido, como es el no estar provistas de las 
EPIs suficientes y la precariedad del trabajo por el tipo de jornadas que tienen. Creemos que el 
servicio que se está dando no es correcto. Por ello no estamos a favor de prorrogar el contrato.” 
 
Nerea Manzisidor Mendizabal andreak (Beasaingo EH Bildu): “Orokorrean bat egiten dugu Evak 
azaldutakoarekin. Batzordean eta lehengo urtean ere bai azaldu genuen. Asko izan dira enpresa 
honen inguruan izan diren kexak. Ikusi besterik ez dago langileak mobilizazioetan zabiltzatela. Esan 
zenuten batzordeak beraiekin biltzeko aukera izan duzuela eta zeintzuk diren beraiek 
errebindikazioak. Ulertu genuen bat egiten zenutela. Nabariak dira beraien baldintzak ez direla 
egokiak eta gainera da oso feminizatua dagoen sektorea eta horrek lan-baldintzetan karga du. Maluk 
batzordean aipatu zuen aurten ez zela momentua plegu berriak ateratzeko. Gu ez goaz GOXARAren 
aurka baizik eta egin behar dena da pleguak atera benetan langileen baldintzak bermatzen dituenak. 



Aurkezten denak baldintza horiek bete egin beharko ditu. Udalak azpikontratatzeko aukera du baina 
bere ardura bat da langileen egoera gainbegiratzea. Orain hemen egin behar duguna da langile 
horiek duintasun eza luzatu. Horren aurrean gure ezezko borobila. Badakizute Ordizian zein 
baldintza adostu dituzten. Udal gobernuari eskatzen diogu eredu ezberdinak aztertzen hasteko, 
bermatu ahal izateko langileen duinezko baldintzak eta baita erabiltzailerenak ere. Gure aldetik 
proposamenak egiteko borondatea azaltzen dugu. Egiten duguna da luzatu horretarako aukera egon 
arte salaketa horiek kasu egin gabe.” 
 
Alkate andreak (EAJ-PNV): “Gaur egun ez dira baldintzak ematen lizitazio berri baten azterketari 
ekiteko, azken bi urteak nahiko anomaloak izan direlako. Lizitazio bat martxan jartzen denean 
aurreko datuetan oinarritu behar da eta horiek eguneratu. 2016an hitzartutakoaren arabera, igoera 
aplikatzen 1,75a. Beraiek sinatuta daukaten enpresako ituna bermatu egiten da. Ez dago 
hitzarmenik baina beraiek enpresako ituna dute. Gainerako herriekin konparatuta ez dago alderik, 
Ordizia izan daiteke salbuespena. Orain tokatzen zaiguna da dauden baldintzekin kontratuaren 
luzapena egin eta ekin lizitazio berriaren azterketari, enpresarekin bilduz eta datuak eskatuz, 
hitzarmena sinatzen badute jaso. Langile ordezkaritzarekin bilerak egin ziren eta hortik atera zen 
garai arteko baldintzak. Guk konpromisoa hartzen dugu berandu baino lehen lan horri ekiteko.” 
 
Malu Valles Fernández andreak (EAJ-PNV): “Respondiendo en primer lugar a la portavoz del grupo 
socialista. Si no se adjunta el informe con la propuesta, pido disculpas. Lo he visto y le solicitaré a 
la responsable del área que os lo remita. De eso no se habló en comisión. 
 
No tenemos ninguna queja presentada en al ámbito legal correspodiente sobre falta de EPIs e 
incumplimiento de contratos ni del convenio. Si hubiera habido algo de eso se hubiera producido la 
denuncia en el estamento correspondiente. Las trabajadoras reconocieron que en un primer 
momento hubo problemas con las mascarillas y no tuvieron todos los elementos adecuados, pero 
porque nadie los tenía. No había manera de comprar ante la escasez generalizada. Ahora dicen 
que eso no pasa, no existe falta de EPIs. El Ayuntamiento no tiene mano para tomar una decisión. 
Si hoy licitáramos el servicio, podríamos modificar, pero nos olvidamos que el objeto del contrato lo 
constituyen dos servicios: ayuda a domicilio y centro de día. El centro de día ha estado cerrado 
durante meses. La facturación no es real. No podemos presentar números para una nueva licitación. 
En 2016, nos reunimos con sindicatos, representantes de trabajadores y empresas, etc. Todo eso 
se hará, pero hoy en día tenemos que prorrogar el contrato en las mismas condiciones y sin 
modificación alguna. Este servicio supone un alto coste para el Ayuntamiento tanto de personal 
como económico. El Ayuntamiento cobra a los usuarios como máximo 16€/hora. Un servicio que al 
Ayuntamiento le cuesta aproximadamente 23€ más IVA los días laborables y 27€ más IVA el fin de 
semana. Esa diferencia la asume el Ayuntamiento y eso que 2016 se subió 3€ por cada hora. El 
Ayuntamiento cuando licitó asumió el pacto de empresa y además soy conocedora de que la 
empresa ha reducido la jornada laboral. No se darán las mejores condiciones y es verda que es un 
trabajo feminizado, precario y con una jornada muy complicada, pero mirando otras licitaciones, no 
he visto cómo solventarlo. Si alguien conoce cómo el Ayuntamiento puede controlar esas jornadas, 
agradecería que me lo dijera. A parte de lo económico, lo que las trabajadoras señalan de las 
jornadas, es dificil de gestionar porque no sólo tenemos que vealr por los intereses de las 
trabajadoras, tambien debemos hacerlo por los intereses de los ciudadanos y lo que pasa es que el 
ciudadano no necesita el servicio a las doce del mediodía, sino a otras horas. El hecho de que las 
trabajadoras se manifiesten delante del Ayuntamiento, ¿deberían hacernos tomar diferentes 
decisiones?. Entiendo que hay que analizarlo todo en su conjunto y tomar la decisión que 
corresponda.” 
 
Alkate andreak (EAJ-PNV): “Luzapena egin eta gero, nahitaez hurrengo lizitazioa prestatzen hasi 
behar gara denekin elkartuz. Ikusiko degu zein formula erabili. Ordutegiak zailtasunak ekartzen ditu, 
baina konpromisoa hartzen dugu beste herrietako ereduak ikusi eta lantzeko.” 
 
Nerea Manzisidor Mendizabal andreak (Beasaingo EH Bildu): “Beste aukera izango zen zaintza 
publifikatzearena. Nik uste dut begiratu behar dugula egoera hobeagoan dauden herrietako 
ereduak.Zerbitzua konplexua da baina langileen lanaldian jarraikoak izatea bermatu beharko 



litzateke eta agian desplazamenduak ordaintzea. Beste aukera ez azpikontratatzea izango 
litzateke.” 
 
Bozketa eginda, ondorengo emaitza lortu da: 
 
Aldeko botoak: 10 (EAJ-PNV,) 
Aurkako botoak: 7 (Beasaingo EH Bildu, Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak) 
Abstentzioak: 0 
 
Horren ondorioz, gehiengo osoarekin onartu da proposamena. 
. 
 
c.- ESLEIPENA: PLAZAPE TABERNAREN USTIAPENA, ONDOKO KOMUN ETA DUTXA 
PUBLIKOEKIN BATERA, ETA PLAZAREN (AZPIA PLAZA ETA ZUBIMUZU) ETA MERKATUAREN 
DINAMIZAZIOA.2021BOCU0018 
 
2021eko irailaren 17ko Kontratazio Mahaiaren proposamenaren berri eman da: 
 
“1.- 2021-07-29. Udalbatza Osoak onartu zituen baldintzak pleguak aipatutako kontratazioa deialdia 
publikoaren bidez burutzeko. 
 
Urteko lizitazio prezioa: canona dirutan: 9.314,51€ + BEZ. Egikaritze epea: bi urte gehi urte beteko 
hiru luzapen. 
 
2.- 2021-07-30. Deialdia  Euskadiko plataforman argitaratzea. 
 
3.- 2021-08-16. Proposamenak aurkezteko epea. Epe horretan enpresa bakarraren eskaintza 
aurkeztu zen: ARDOA ETA AZOKA, S.L. 
 
4.- A artxibo elektronikoaren dokumentazioa kalifikatu eta gero, errekerimendua egin zitzaion 
lizitatzaileari EKAB eta konpromisuzko idatzia zuzentzen den eguneko data eta sinadurarekin 
aurkezteko. 
 
5.- 2021-09-03. Erregistro elektronikoaren bidez (teknikoki ezinezkoa delako, plataformaren bidez 
egiteko, esaten duenez), EKAB agiria zuzendua eta zerbitzuari atxiki beharreko langileak 
identifikatzen dituen idatzia zuzenduta aurkezten ditu. Ez du koordinatzailerik identifikatzen, ezta 
hizkuntza-eskakizuna betetzen dela egiaztatzeko konpromisorik ere. 
 
6.- Dena dela, lizitatzaileari onartu egin zaio lizitazioan parte hartzea, lizitazioko faseak gaindituz 
gero, eta behin betiko esleipena egin aurretik, koordinatzailea identifikatzea eta hizkuntza-gaitasuna 
karatulako 13. atalean adierazitako moduan egiaztatzeko eskatuko zaiolako. 
 
7.- 2021-09-06. B artxibo elektronikoa ireki zen eta edukia bokal teknikoei pasa zitzaien balorazioa 
egiteko. 
 
8.- 201-09-16. Kontratazio-mahaiaren bilera. Bertan, aurkeztutako memoriari buruz egindako 
txostena ezagutzera eman da, eta ontzat eman da. Formula automatikoen bidez ebaluatu ezin diren 
irizpideetan, lizitatzaileak lortutako gehieneko puntuazioa 50 puntukoa da eta lizitatzaileak lortutakoa, 
33 puntukoa izan da. 
 
Hurrengo fasera igarotzeko gutxieneko atalasea: %50a (146.3 artikulua), gainditu egin du. 
 
9.- 2021-09-17. C artxibo elektronikoa irekitzea: automatikoki ebaluatzen diren irizpideak (Kanona 
dirutan: 9.314,51€ urtean, gorantz hobetu daitekeena). 
 
10.- Lizitatzaileak proposatutako kanona dirutan: 12.500,00+ BEZ 
 



11.- Lizitatzaileak lortutako puntuazioa, guztira ondorengoa da: 
 

Enpresa Memoria Eskaintza Puntuak 
 

ARDOA ETA AZOKA, S.L. 
 

33 
 

50 
 

83 

 
Horren ondorioz, Kontratazio Mahaiak kontratazio organoari (Udalbatza Osoa) ondorengo erabaki 
proposamena egiten dio: 
 
Lehenik. Plazape tabernaren ustiapena, Beasaingo Udalaren jabetzakoa, ondoko komun eta dutxa 
publikoekin batera, eta plazaren (azpia plaza eta Zubimuzu) eta merkatuaren dinamizazioa 
kontratatzea ARDOA ETA AZOKA, S.L.ri esleitzea. 
 
Bigarren. Esleipena baldintza-pleguen eta enpresak aurkeztutako eskaintzaren arabera egiten da. 
 
Hirugarren. Esleipendunak dirutan ordaindu beharreko urteko kanona: 12.500,00 €/urteko + BEZ 
 
Laugarren. Egikaritze epea: 2 urte eta urtebeteko beste hiru luzapeneko aukera. 
 
Bosgarren. Berme epea: 6 hilabete harrera egiten denetik kontatuta. 
 
Seigarren. Kontratuaren arduraduna, kultura azpiarloko arduradun teknikoa izango da. 
 
Zazpigarren. Esleipendunari eskatzea hamar egun balioduneko epean, errekerimendua egin eta 
hurrengo egunetik aurrera zenbatzen hasita, dokumentazio hau aurkez dezala: 
 

 1.250,00 €ko behin betiko fidantza. 
 Zerga-betebeharrak eta Gizarte Segurantzakoak egunean dituela egiaztatzen duen 

ziurtagiria, EJZn alta emanda. 
 Koordinatzailea identifikatzea. 
 Taberna zerbitzuaren prestazioari atxikitako langileek eta koordinatzaileak hizkuntza 

gaitasuna dutela egiaztatzea bi egiaztagiri hauetako baten bidez: 
 

- Euskararen jakite-maila egiaztatzen duten tituluak eta ziurtagiriak baliokidetu eta 
Hizkuntzaren Europako Erreferentzi Marko Bateratuko maileki parekateko den azaroaren 
9ko 297/2010 Dekretuak arautzen dituen titulu eta ziurtagirak. 
 

- Edozein Euskaltegi homologatuak emandako agiria, Europako Erreferentzi Markoaren B” 
mailari dagokiona. 
 
Bederatzigarren. Fidantza aurkeztu ondoren, behin betiko esleipena egingo da. Horretarako, 
Alkateari ahalmena ematen zaio, eta, ondoren, dagokion administrazio-kontratua sinatu beharko da.” 
 
Hitz egiteko txanda eman ondoren, bildutakoek proposamenarekiko adostasuna azaldu dute. 
 
Horren ondorioz, bozketa eginda aho batez onartu da proposamena. 
 
4.- LURRALDE BATZORDEKO PROPOSAMENAK. 
 
a.- ZERBITZUEN ESLEIPENA. BEASAINGO UDALERRIKO PARKEAK, LORATEGIAK, 
BERDEGUNEAK ETA BIDE-ZUHAIZTIAK MANTENDU, ZAINDU ETA HOBETZEKO ZERBITZUA 
KONTRATATZEA. 2021ZEBO0046 
 
2021eko irailaren 22ko kontratazio mahaiaren proposamenaren berri eman da: 
 



“1.- 2021-05-27. Udalbatza Osoak onartu zuen Beasaingo parkeak, lorategiak, berdeguneak eta 
bide-zuhaiztiak mantentzeko, kontserbatzeko eta hobetzeko zerbitzua kontratatzea, eta zerbitzu 
horretan parte hartzea enplegu-zentro berezientzat eta araututako laneratze-enpresentzat 
gordetako zerbitzua kontratatzea deialdi publikoaren bidez. 
 
Lizitazio prezioa: 
 

• Urteko prezioa: 334.273,27 € + BEZ (%21). 
• Aleko prezioa, material eta lan berezietako: BAAren 4. eranskinean jasotako lizitazio motak 

ezarri dira. Lizitatzaileek kopuru horiek beherantz hobetu ahal izango dituzte beren 
eskaintzetan, kopuru zehatz eta jakin batzuk adierazita. Guztira: 17.235,50 € 

 

 
2.- 2021-07-01.Udalbatza Osoak onartu zuen pleguak aldatzea, hau da, “enplegu-zentro berezia” 
esaten zuen tokian, giza ekimena duten  enplegu-zentro berezia, esanez. Izapidetzea harmonizatua 
denez, iragarkia Europa Batasuneko Elkartearen aldizkari ofizialean argitaratu zen 2021-07-14. Aldi 
berean Euskadiko plataforman argitaratu zen eta bertan adierazi zen proposamenak aurkezteko 
epea 2021-08-12an amaitzen zela. 
 
3.- Epe horretan enpresa bakarraren eskaintza aurkeztu zen: 
 

 
ENPRESAK 

 
Erregistro 

sarrera, lizitazio 
elektronikoan 

 

IFK 
 
 

ROC / ROLECE Giza Ekimena 
duten enplegu 
zentro berezia 

 
GUREAK BERDEA, S.L.U. 

 
2021-08-12 

 
B20502613 

 
Bai (klasifikazioa 

du) 

 

 
Bai 

LAMBIDEn 
inskribatua 

 (2019/CEERIS/07 
 
4.- A artxibo elektronikoa osatzen duen dokumentazioa kalifikatu ondoren, kaudimen teknikoaren b) 
atalari dagokion dokumentazioa falta zela egiaztatu zen, hau da: 
 

B Baldintza teknikoaren 5.2 artikuluan adierazten den basozaintza, nekazaritza, biologia, lorezaintza edo paisaiako 
teknikari tituludun bat identifikatzea; titulurik ez badu, parkeak eta lorategiak zaintzen eskarmentua edo 
prestakuntza duela egiaztatu beharko du. Hizkuntza gaitasunarekiko, Europako Erreferentzia Markoaren B2 
gaitasun maila izan beharko du, ahozko trebetasunean. 

 

5.- 2021-08-30. Errekerimendua  dokumentazioa osatzeko, hain zuzen ere, aipatutakoa aurkezteko. 
Aurkezteko epe-muga: 2021-09-02, 23:55etan. 
 
6.- 2021-09-01. Ordezkariak sinatutako konpromisuzko idatzia aurkeztu da adieraziz behin betiko 
esleipen erabakia baino lehen karatularen 14. ataleko baldintza guztiak  kreditatzeari buruzkoak. 
 
Horren ondorioz, lizitatzaileari onartu egin zitzaion lizitazioan parte hartzea. 
 
7.- 2021-09-06. B artxibo elektronikoa irekitzea eta dokumentazioa kide teknikoari bidaltzea, azter 
eta sailka dezan. 
 

8.- 2021-09-21. Kontratazio Mahaiak bere gain hartzen du txosten teknikoa. Lizitatzaileak 44 puntu 
lortu ditu automatikoki baloratu ezin diren esleipen-irizpideetan. 

9.- 2021-09-22. C artxibo elektronikoa irekitzea. Enpresak aurkeztutako proposamena: 



• Urteko prezioa: 293.323,57 € + BEZ. 
• Pleguaren 4. Eranskina (materialen hornikuntza eta lan bereziak): 16.385,67 € + BEZ 

 

Enpresak lortutako puntuazioa ondorengoa izan da: 

Lizitatzailea Memoria Prezioa Guztira 
 

GUREAK BERDEA, S.L.U. 
 

44 
 

11,03 + 4,44 
 

59,47 

Horren ondorioz, Kontratazio Mahaiak kontratazio organoari (Udalbatza Osoa) ondorengo erabaki 
proposamena egiten dio: 
 
Lehenik. Beasaingo udalerriko parkeak, lorategiak, berdeguneak eta bide-zuhaiztiak mantendu, 
zaindu eta hobetzeko zerbitzu- kontratua, GUREAK BERDEA, S.L.U. enpresari esleitzea. 
 
Bigarren. Esleipena baldintza-pleguen eta enpresak aurkeztutako eskaintzaren arabera egiten da. 
 
Hirugarren. Esleipen prezioa, BEZ gabe: 
 

• Urteko prezioa: 293.323,57 € 
• Materialen hornikuntza (11.281,72 €) eta lan bereziak (5.103,96 €), 4. eranskinean 

eskainitakoak: 16.385,68 € 
 
Guztira: 293.323,57 € (urteko prezioa) + 16.385,68 € (materialen hornidura eta lan bereziak): 
309.709,25 € 
 
Horretaz gain, parkeak, lorategiak, berdeguneak eta bide-zuhaiztiak hobetzeko lanetarako 
kalkulatutako urteko aurrekontua kontuan hartu behar da: 12.396,69 €. Hori guztia, plegu 
teknikoaren 4,5 artikuluan aurreikusitakoarekin. 
 
Laugarren. Egikaritze epea: 4 urte. Beste urte betez luzatzeko aukera. 
 
Bosgarren. Berme epea: urte bete. 
 
Seigarren. Kontratuaren arduraduna, udal Zerbitzu burua izendatzen da. 
 
Zazpigarren. Esleipendunari eskatzea hamar egun balioduneko epean, errekerimendua egin eta 
hurrengo egunetik aurrera zenbatzen hasita, dokumentazio hau aurkez dezala: 
 

• Erantzukizun zibileko poliza, 601.012,10 eurokoa. 
• Zerga-betebeharrak eta Gizarte Segurantzarekikoak egunean dituela egiaztatzen duen 
ziurtagiria, EJZn alta emanda. 

• Baldintza teknikoaren 5.2 artikuluan adierazten den basozaintza, nekazaritza, biologia, 
lorezaintza edo paisaiako teknikari tituludun bat identifikatzea. 

• Aipatutako teknikariaren titulazioa Titulurik ez badu, parkeak eta lorategiak zaintzen 
eskarmentua edo prestakuntza duela egiaztatzea. 

• Hizkuntza gaitasuna akreditatzea: Europako Erreferentzia Markoaren B2 gaitasun maila 
izan beharko du, ahozko trebetasunean 

Zortzigarrena. Fidantza eta bestelako dokumentazioa aurkeztu ondoren, behin betiko esleipena 
egingo da. Horretarako, Alkateari ahalmena ematen zaio, eta, ondoren, dagokion administrazio-
kontratua sinatu beharko da.” 

Hitz egiteko txanda eman ondoren, iritzi hauek azaldu dira: 
 



Eva Alvarez Atanes (Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak): “No tenemos nada en contra de esta 
empresa, pero nos vamos a abstener porque la documentación se subió el mismo día en que se 
llevaba a cabo la comisión informativa.” 
 
Alkate andreak (EAJ-PNV): “Batzordean ere komentatu zen. Gobernu batzordera eta plenora iristen 
dira batzordean diktaminatutako proposamenak. Gero beste bide bat dago eta da kontratazio 
mahaiaren proposamenak. Kontratazio mahaiaren proposamena izanik, ez du zertan batzordetik 
pasatu beahr. Ohikoa izaten da batzordean kontratazio mahaiak emandako pausoen  informazioa 
ematea, hau da bigarren kartazala ireki bada eta aldiz hirugarrena ez, ordurarte egindako ekintzen 
berri ematen da. Hori da oraingo honetan gertatutakoa. Kontratazio mahaiak egiten dio zuzenean 
proposamena, Gobernu Batzordea edo Udalbatza Osoari.” 
 
Nerea Manzisidor Mendizabal andreak (Beasaingo EH Bildu): “Guk ere gauza berdina. Eskatu izan 
dugu tratatu behar diren gaiak legeak adierazten duen epean igotzea. Batzordetik pasatu behar 
bada gutxienez aurretik informazioa ematea ekarpenak egiteko aukera izateko. Ezinezkoa da 
11,00etan dokumentazioa jaso eta 13,00etan batzordean tratatu. Ikusten dugu zerbitzua esleitu 
behar dela eta biezkoa bozkatuko dugu, baina eskatzen dugu denborarekin informazioa emateko.” 
 
Idazkariak esan du berriro ere horrelakoak gertatuko direla kontratazioak bere erritmoa duelako. 
 
Nerea Manzisidor Mendizabal andreak (Beasaingo EH Bildu): “Ba orduan denbora gehiagorekin 
programatu beharko da.” 
 
Alkate andreak (EAJ-PNV): “Orain arte bezala saiatuko gara horrelakoak gertatu ez daitezen, baina 
kontuan izan horrek suposatuko duela obra baten hasiera edo zerbitzua ematen hastea atzeratzea.” 
 
Bozketa eginda, ondorengo emaitza lortu da: 
 
Aldeko botoak: 15 (EAJ-PNV, Beasaingo EH Bildu) 
Aurkako botoak: 0 
Abstentzioak: 2 (Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak) 
 
Horren ondorioz, gehiengo osoarekin onartu da proposamena. 

 
5.- MOZIOA. BEASAINGO EH BILDUK AURKEZTUTAKO MOZIOA, ENPRESA ELEKTRIKOEI 
BURUZ. 2021IDBO0029 
 
Alkateak hitza emanda, Nerea Manzisidor Mendizabal andreak (Beasaingo EH BILDU), ondorengo 
mozioaren berri eman du: 
 

“DESKONEKTATU ELEKTRIKETATIK 

Haien iruzurraren aurrean, burujabetza energetikoa! 
 

 

Argindarraren prezioa maximo historikoetan; fakturak igotzen; enpresa elektrikoak aberasten, 

herritarrak pobretzen eta Espainiako Gobernua hori baimentzen. Hori da, hain zuzen ere, he-

rritarren aurka egiten ari den iruzur handiaren laburpena. Iruzur horrek ondorio larriak izan 

ditu familietan, enpresa txiki eta ertainetan edo denda txikietan. Gobernuek, politikariek, elek-

trikoek eta guztiek partekatzen dituzten interes ekonomikoek sortutako eta baimendutako iru-

zurra. 
 
Haiek izan ziren, Espainiako Estatua gobernatu duten alderdiak, bai PSOE eta baita PP ere, en-

presa publikoak pribatizatu, saldu eta desegin zituztenak, sistema desarautuz eta "merka-

tuaren" esku utziz. Administrazio Kontseiluek kontrolatzen eta manipulatzen duten merkatuaz 

ari gara, bi alderdiotako presidente eta ministro ohiez osaturikoa. Helburu bakarrarekin: ener-

gia bezalako funtsezko ondasun baten kontura aberastea. 



 
Horrela eraiki zuten haien neurrira eginiko merkatu elektrikoa, energia merkeena garestiena-

ren prezioan ordaintzera iristeraino. Argindarrarekin espekulatu eta manipulatzen dute mer-

katua, ura edo haizea bezalako ondasun publikoen bitartez. Oligopolioko enpresa handiek, En-

desa, Iberdrola edota Naturgyk, milioi askoko irabaziak metatzen dituzte urtero, kontsu-

mitzaileei dirua lapurtzen eta ekoizleei lurraldeak ebazten dizkieten bitartean, ondorio sozial 

eta klimatiko oso larriak eraginez. Zerutik eroritako etekinak dituen sare oso bat osatu 

dute urteotan, argindar konpainietako akziodunen poltsikoetan amaitzen dena. Negozio biribila. 
 
Egoera horren aurrean, eskandalu horri aurre egiteko neurri koiunturalak eta adabakiak 

besterik ez ditu hartu Espainiako Gobernuak, iritzi publikoaren eta indar politiko subiranisten eta 

aurrerakoien presioak derrigortu duen arte. Eta enpresa handien onurei eragingo dien neurri 

bakarra hartu duenean, enpresa xantaia egin diote eta mehatxura jo dute; ez bakarrik Es-

painiako Gobernuari, baita argindarraren faktura merkatuko zaiela espero duten milaka herri-

tarrei ere. Eliteen eta gehiengo sozial eta herrikoien arteko pultsu baten aurrean gaude, finean. 
 

Bada, katalanek, euskal herritarrek eta galiziarrak, fronte komun bat osatu dugu gaur oligo-

polio energetikoaren mehatxuen aurka, Espainiako Gobernuak iruzur elektrikoari egiturazko 

neurriekin aurre egiteko erakutsi duen borondate eta ekintza falta salatzeaz gain. 
 
Izan ere, gure herrialdeek, Herrialde Katalanek, Galizak eta Euskal Herriak, ez dute iruzur elektri-

koari eta horren erantzuleei aurre  egiteko beharrezkoa dugun subiranotasuna. Gure parlamen-

tuak eta gobernuak Espainiako Estatuari lotuta daude, eta horrek guzti hori gertatzea ahalbidet-

zen du. Gaur- gaurkoz, merkatuan esku hartu ahal izateko, oligopolio elektrikoari aurre egiteko 

eta gobernuak ausardia faltagatik hartu nahi ez dituen neurriak martxan jartzeko tresna propioak 

ukatzen zaizkigu. 
 

Espainiako Estatuarekiko dugun menpekotasun energetiko eta politikoa oztopo argi bat da 

gure herritarrak enpresek egiten dituzten gehiegikerietatik babesteko. Prezioei muga jartzea, 

arlo publikotik esku hartzea eta kontrolatzea eragozten digu horrek. Tarifa propioak, arau pro-

pioak, merkatu propioak eta, beraz, irtenbide propioak sortzea eragozten digu. Azken 

finean, publikoa zena berreskuratzea galarazten digu. 
 

Gure herriek subiranotasun energetikoa ez izateak oso garesti ateratzen zaigu galiziarroi, 

katalanoi eta euskal herritarroi. Bada garaia gure nazioen eraikuntzan ere burujabetza ener-

getikorantz aurrera egin dezagun, ezarritako oligopolioa apurtuko duten sistema propioak 

izan ditzagun, sistema bidezkoak publikotik eraikitzeko eta argindarra errespetatzeko, oi-

narrizko ondasun eta eskubide gisa. 

 
Hori dela eta, Beasaingo Udalak honako hau adierazten du: 
 

1. Espainiar estatuko enpresa elektrikoak argindarraren prezioarekin egiten ari di-

ren iruzur larri salatzen du 
 

2. Euskal Herriak subiranotasun energetikoa behar du, espainiar estatuan ezarri-

tako oligopolioa apurtuko duten sistema propioak behar ditugu, sistema bidezkoak publi-

kotik eraikitzeko eta argindarra oinarrizko ondasun eta eskubide gisa errespetatzeko. 
 

3. Eusko Jaurlaritza/Nafarroako Gobernua interpelatzen dugu, lankidetza publiko-komuni-
tarioa, deszentralizatua eta kontrol publikoa bermatuko dituen neurri zehatzak har ditzala pre-
sazko izaerarekin. 

 



4. Beasaingo Udalak urriaren 8an, 22:00tatik 22:30etara deitutako itzalaldi masibo eta 

kazola-jotzeko deialdiarekin bat egiten du.” 
 
Alkate andreak (EAJ-PNV): “Guk kontramozioa aurkezten dugu, mezu honekin: konektatu energia 
trantsizioarekin. Honela dio: 
 
“KONEKTATU ENERGIA TRANTSIZIOAREKIN 
 
Trantsizio energetikoari aurre egiteko lanak – Nahiz eta termino hori garai hartan normalizatuta ez 
egon – Bultzatu zuen Eusko Jaurlaritza duela ia 40 urte Energiaren Euskal Erakundea sortzera. 
Petrolioarekiko mendekotasuna garrantzitsua zen, eta da oraindik ere. Ordutik, Euskadik energia 
berriztagarriak, eraginkortasuna eta baliabide propioen aldeko apustua bultzatzen ditu, energia-
eredu berri baterako trantsizio-prozesu horri aurre egiteko. 
 
Euskal gizarteak bere energia-eskaerari erantzun behar dio, eta euskal energia-ereduak gero eta 
jasangarriagoa den eredu baterantz migratzen jarraitzen du. Eredu horrek kalitatezko hornidura 
lehiakorra bermatuko du, berriztagarrien ekarpen gero eta handiagoan oinarrituta eta petrolioaren 
deribatuen erabilera minimizatuta. Herritarrak gero eta gehiago jabetzen dira klima-aldaketak 
dakarren erronkaren erantzule ere badirela. Honek, gaur egun, bultzada handia ematen die 
Euskadin energia demokratizatzeko eta ingurumenarekiko berme osoz egiteko egokitu ditzakegun 
politikei. 
 
Euskadi energia-eskaera handiko herrialdea da, batez ere industria-izaeragatik, baina garraioa da 
energia gehien kontsumitzen duen sektorea (kontsumitzen den energia guztiaren % 43). Enpresek 
merkatu elektrikorako sarbidea behar dute, baldintza lehiakorretan, ekonomiaren zati handi bat eta 
kalitatezko enplegu asko horren mende daudelako. 
 
Balantzaren beste aldean, beste errealitate bat dugu: energia gutxi ekoiztea. Horrek kanpora 
erostera behartzen gaitu, eta beste batzuek ezartzen diguten prezioan egitera. Autosufizientzia eta 
burujabetza energetiko falta horrek elektrizitatearen prezioari eragiten dio, gure etxeetako argi-
fakturari, batez ere ahulenei, eta gure enpresei eta haien lehiakortasunari. 
 
Euskadin gas propioa ez kudeatzeari buruz hartutako erabakiak gure energia-eskariaren prezioak 
gora egitea ekarriko du datozen hilabeteetan; izan ere, Araban daukagun gasa ekoizteari uko egin 
bazaio ere, EAEko familiek gas bat kontsumitzen dute, ondorioz, inportatu egiten da, horrek 
suposatzen duen  ekonomia- eta ingurumen-kostuarekin inportatzen da.  
 
Jatorrizko kontramoziotik PSEk proposatuta azpimarratuta dagoen parrafoa kendu genuen. 
 
Demagogia- eta amorru-diskurtsoak zabaltzeaz harago, gure esku dauden ekimenekin jardun behar 
dugu. Irakurketa sinplista eta partzialetatik harago, eraikitzaileak izan behar dugu, eta ez ditugu 
baztertu behar ingurumen- eta energia-erronkari aurre egiteko bideak. Mota guztietako 
berriztagarriak (eta biltegiratze-soluzioak) areagotzea, parke eolikoak eta fotovoltaikoak barne, eta 
energia aurreztea funtsezkoak dira Euskadiren subiranotasun energetikorako bidean. 
 
Premisa horiek aintzat hartuta,  XXXX     udal taldeak honako hau proposatu du: 
 
1.- Udal  honetan ordezkatuta dauden alderdiek Euskadin energia berriztagarriak ezartzeko eta 
energia aurrezteko duten konpromiso politikoa berrestea. 
 
2.- Herritarren kontzientzia zorrotz eta egiazkoa sortzen laguntzea, trantsizio energetikoarekin eta 
klima-aldaketaren erronkarekin bat etorriz jardutea errazteko. 
 
3.- Euskal Autonomia Erkidegoko lurralde- eta toki-erakunde guztiei (aldundiak, udalak, 
mankomunitateak, kuadrillak) eskatzea trantsizio energetikoan beren zeregina betetzen jarrai 
dezatela eta efizientzia, berriztagarriak eta energia kudeatzeko kooperatibak eta energia-
komunitateak bultzatzeko faktore erabakigarriak sar ditzatela. 



 
4.- Herritarrei dei egitea energia-komunitateen autokontsumo formulekin bat egiteko aukera baloratu 
eta aztertzeko. 
 
5.- Eremu ekonomiko, sozial, politiko eta akademikoko eragile publiko eta pribatuekin lankidetzan 
aritzea, energia-eskariak eta haren prezioak dakarten erronka komunari irtenbideak elkarrekin 
sortzeko.” 
 
Eva Alvarez Atanes andreak (Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak): “Estamos en contra de la 
moción de Bildu. De todos es conocido el Plan del Gobierno para garantizar que a final de año en 
el dinero que gastemos en las facturas de la luz, no sea superior a las del 2018. El Plan se ha 
publicado en diferentes medios y en élse prevén diferentes medidas. En relación a la contramoción 
decir que no estamos de acuerdo con el punto que habla sobre la “no gestión del gas propio”, ya 
que el Parlamento Vasco se posicionó en contra de ello porque lo prohibe la ley del cambio climático 
y el PNV estuvo de acuerdo en su aprobación. Con el resto estamos a favor.” 
 
Alkate andreak (EAJ-PNV): “Alde bozkatzeko, Euskadin gas propioa ez kudeatzeari buruzko 
parrafoa kentzea eskatzen duzue. Ados” 
 
Nerea Manzisidor Mendizabal andreak (Beasaingo EH Bildu): “Guk mozioa aurkezteko arrazoia 
egoera hau salatzea izan da. Guk ez dugu zuen kontramozioa babestuko orokorrean oso irakurketa 
positiboa egiten delako eta horren aurrean zenbait datu eman nahiko genituzke. Gobernuak 
enpresaren publikoaren alde egin beharko luke apustua energia merkaturatzeko, baina ez dugu 
egiten. Udalei begira, jasangarritasun legearekiko EAJk eta EH Bilduk adostu zuten 100.000.000ko 
funtsa eratuko zela trantsizio hori egiteko edo ekimenak bultzatzeko, 0 interesarekin. Funtsa iragarri 
zen baina oraindik ez dago martxan.Klima aldaketan egiten duzuen hausnarketari buruz aipatu 
dugu, Europa mailan %24an jeitsi den bitartean hemen 1990etik %11 jeitsi da. Bestalde demagogiaz 
hitz egitea nahiko ironikoa iruditzen zait zeren eta ez da inolako konpromisorik hartzen. Guk nahiago 
genuke hitz gutxiago eta konpromiso sendo gehiago egoera kezkagarri honen aurrean. Horregatik 
ez dugu babestuko, guk gure mozioarekin jarraituko dugu. 
 
Bukatzeko esan kontramoziorik aurkezteko ez dela eperik egongo, baina gaur goizean jasotzea 
astelehenean eskutan izanda!. Epearekin aurkeztuta aukera emango luke zuen artekoa adostuta 
ekartzea. Adibidez Lazkaon aurkeztu zuten kontramozioa dokumentazioarekin batera. Pentsatzen 
dut ez dela nahita egiten den zerbait izango. Eskertuko genuke denborarekin aurkeztea.” 
 
 Alkate andreak (EAJ-PNV): “Ez da nahita egindako zerbait. Nik ere nahiko nuke onartzea zuek 
azkeneko momentuan astelehenean zuek egindako eskaera bati erantzuna dela. Azkeneko 
momentuan ibiltzea aurpegiratzen diguzu baina ...” 
 
Nerea Manzisidor Mendizabal andreak (Beasaingo EH Bildu): “Guk bidali genuenean oraindik 
dokumentazioa iritsi gabe zegoen.” 
 
EAJ-PNV udal taldeak aurkeztutako kontramozioa bozkatu da, sozialista udal taldeko zinegotziak 
esandako esaldia kenduta. 
 
Ondorengo emaitza lortu da: 
 
Aldeko botoak: 12 (EAJ-PNV, Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak) 
Aurkako botoak: 5 Beasaingo EH Bildu 
Abstentzioak: 0 
 
Horren ondorioz, gehiengo osoarekin EAJ-PNV aurkeztutako kontramozioa (aipatutako aldaketa 
barne), onartu da 
 
6.- BERRI EMATEA: 
 



Ondorengo ebazpenen berri eman da: 
 

 2021eko uztailaren 26tik irailaren 26rarte emandako Ebazpenak. 
 

 2021eko uztailaren 26tik irailaren 26rarte emandako Ebazpenak kontratu txikiei buruz. 
 
 
7.- ESKAERA ETA GALDERAK 
 
Eskaera eta galderen atalean honelakoak aurkeztu dira: 
 
BILERETAKO AFOROA ETA ASISTENTZIA 
 
Hasier Agirre Elkoroberezibar (Beasaingo EH Bildu): “Batzordeetan planteatu da datorren hiletik 
aurrera batzordeak presentzialak izango direla. Plenoekin ere berdina aurreikusten da. 
Herritarrek izango dute aukera etortzeko? 
  
Alkate andreak (EAJ-PNV): “Plenoak eta Gobernu Batzordeak legez horrela egin behar dira eta 
horrela egin ditugu. Herritarrei irekitzeko aforo kontuak limitatuko gaitu. Distantziak ez badira 
aldatzen ez zaitu iruditzen jende gehiago sartu daitekeenik. Begiratu egin beharko da eta aukera 
egongo ezkero baimenduko da.” 
 
Eta tratatzeko besterik ezean bileran arratsaldeko zortziak eta laurdenetan amaitu da eta nik, 
idazkari naizen honek akta hau idatzi eta sinatu dut. 


